
Zápisnica 

z riadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Podhorany,  

konaného dňa 31.10.2023 

__________________________________________________ 

  

Prítomní:  Štefan Dadej – starosta obce  

 Poslanci:  Peter Eliaš, Vladimír Trinaca, Emília Poklembová, Miroslav 

 Golenovský, Ing. Ľuboš Komorník, Ing. Matúš Eliaš-prišiel 18: 35 hod 

Neprítomný: Poslanec: Ing. Marek Laba - ospravedlnený 

Ďalší prítomní:  Ing. Vladimír Matfiak – kontrolór obce 

 Katarína Petríková – referentka – zapisovateľka 

 Verejnosť: podľa prezenčnej listiny 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie  

 a) Schválenie programu rokovania 

 b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

 

2.  Návrh Komisie pre ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 

 funkcionárov o začatí konania voči bývalej starostke p. Ľ. P. podľa č. 9. ods. 2 písm.  

            a  Zákona 357/2004 Z.z o ochrane verejného záujmu 

 

3.      Návrh na schválenie Pravidiel pre zabezpečenie dodávky vody pre občanov v prípade 

 akútneho nedostatku vody 

 

4.   Návrh na schválenie delegovaného poslanca do Rady školy 

 

5. Návrh na schválenie vyradenia majetku podľa vykonanej inventarizácie 

 

6. Rôzne 

 

7. Diskusia 

 

8. Záver 

 

 

K bodu 1. Otvorenie zasadnutia 

Zasadnutie OZ otvoril Štefan Dadej, starosta obce. Privítal prítomných. 

 

a) Schválenie programu OZ 

Hlasovanie:  za: 5 (Peter Eliaš, Vladimír Trinaca, Emília Poklembová, Miroslav   

                                 Golenovský, Ing. Ľuboš Komorník) 

proti: 0  

                        zdržal sa: 0 

neprítomný: 2 (Ing. Matúš Eliaš, Ing. Marek Laba) 

Uznesenie č. 44/06/2023/OZ 

Obecné zastupiteľstvo v Podhoranoch schvaľuje program rokovania. 



 

 

 

 

 

 

 

 

b)Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Zapisovateľka:  Katarína Petríková – referentka 

Overovatelia zápisnice: Emília Poklembová, Miroslav Golenovský 

 

 

K bodu 2. Návrh Komisie pre ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 

funkcionárov o začatí konania voči bývalej starostke p. Ľ. P. podľa č.9.ods.2písm.a 

Zákona 357/2004 Z.z o ochrane verejného záujmu 

 

Komisia pre ochranu verejného záujmu /ďalej KOVZ/ podala návrh na začatie konania voči 

bývalej starostke p. Ľ. P. 

Dňa 14.6.2023 KOVZ bol odoslaný doporučený list p. Ľ. P. ohľadom vysvetlenia 

nejasností a nedostatkov podávania jej Oznámení funkcií, zamestnaní, činností a majetkových 

pomerov za roky 2018-2024. Keďže p. Ľ. P. do 30 dní neodpovedala a nepodala 

vysvetlenie, tak komisia má za to, že došlo k porušeniu ústavného zákona 357/2004 Z.z. v 

znení neskorších predpisov. Porušenia čl. 7 ods. 1 ústavného zákona 357/2004 Z.z. sa mala 

dopustiť tým, že Oznámenie funkcií, zamestnaní, činností a majetkových pomerov: 

1. za rok 2018: Nebolo do podateľne OcÚ predložené. 

2. za rok 2019: Nebolo do podateľne OcÚ predložené. 

3. za rok 2020: Nebolo do podateľne OcÚ predložené. 

4. za rok 2021: Nebolo do podateľne OcÚ predložené. 

5. za rok 2022: Nebolo podané na zákonom predpísanom tlačive, čo po obsahovej stránke 

považujeme za neúplné, keďže predložené tlačivo neobsahuje všetky požadované informácie,  

a tým je komisii znemožnená kontrola jej majetkových pomerov. 

  

Hlasovanie:  za: 5 (Peter Eliaš, Vladimír Trinaca, Emília Poklembová, Miroslav        

                                 Golenovský, Ing. Ľuboš Komorník) 

proti: 0  

                       zdržal sa: 0 

neprítomní: 2 (Ing. Matúš Eliaš, Ing. Marek Laba) 

 

 

 

Uznesenie č. 45/06/2023/OZ 

 

 

 

 

 



Obecné zastupiteľstvo v Podhoranoch 

A) prerokovalo zistenia a uznesenie č. 7/2023/KOVZ Komisie pre ochranu verejného záujmu, 

ktorým navrhuje Obecnému zastupiteľstvu v Podhoranoch začať konanie voči pani Ľ. P.  

bytom Podhorany 243, 08212, starostke vo volebnom období 2018-2022, podľa čl. 9 ods. 2 

písm. a) zákona 357/2004 Z.z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 

funkcionárov v znení neskorších predpisov. 

B) rozhodlo ako príslušný orgán na konanie vo veci ochrany verejného záujmu a zamedzenia 

rozporu záujmov podľa čl. 9 ods. 1 písm. b) zákona č. 357/2004 Z.z. o ochrane verejného 

záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov že dňom 31.10.2023 začína konanie podľa 

čl. 9 ods. 2 písm. a) zákona 357/2004 Z.z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií 

verejných funkcionárov z vlastnej iniciatívy pre: 

1.) porušenie čl. 7 ods. 1 zákona 357/2004 Z.z. tým, že do dňa 31.3.2019 nepodala písomné 

Oznámenie funkcií, zamestnaní, činností a majetkových pomerov za predchádzajúci 

kalendárny rok 2018 

2.) porušenie čl. 7 ods. 1 zákona 357/2004 Z.z. tým, že do dňa 30.4.2020 nepodala písomné 

Oznámenie funkcií, zamestnaní, činností a majetkových pomerov za predchádzajúci 

kalendárny rok 2019 

3.) porušenie čl. 7 ods. 1 zákona 357/2004 Z.z. tým, že do dňa 30.4.2021 nepodala písomné 

Oznámenie funkcií, zamestnaní, činností a majetkových pomerov za predchádzajúci 

kalendárny rok 2020 

4.) porušenie čl. 7 ods. 1 zákona 357/2004 Z.z. tým, že do dňa 30.4.2022 nepodala písomné 

Oznámenie funkcií, zamestnaní, činností a majetkových pomerov za predchádzajúci 

kalendárny rok 2021 

5.) porušenie čl. 7 ods. 1 zákona 357/2004 Z.z. tým, že písomné Oznámenie funkcií, 

zamestnaní, činností a majetkových pomerov za predchádzajúci kalendárny rok 2022 bolo 

podané ako neúplné, keďže bolo použité nesprávne tlačivo a predmetná povinnosť nebola 

napravená a splnená ani dodatočne po výzve Komisie na ochranu verejného záujmu, kedy 

dňa 14.6.2023 bola pani Ľ. P. komisiou písomne, doporučeným listom, vyzvaná k podaniu 

úplného oznámenia do 30 dní, avšak k žiadnej odpovedi a náprave neprišlo. 

C) umožňuje podľa čl. 9 ods. 4 zákona 357/2004 Z.z. o ochrane verejného záujmu pri výkone 

funkcií verejných funkcionárov pani Ľ. P. do 15 dní od doručenia tohto oznámenia predložiť 

Obecnému zastupiteľstvu do podateľne OcÚ Podhorany písomné vyjadrenie k predmetnému 

začatému konaniu. 

 

K  bodu 3. Návrh na schválenie Pravidiel pre zabezpečenie dodávky vody pre občanov v 

prípade akútneho nedostatku vody 

Starosta obce predložil poslancom návrh Pravidiel pre zabezpečenie dodávky vody pre 

občanov v prípade akútneho nedostatku vody. Poslanci tento návrh prečítali a nemali 

pripomienky, ktoré by bolo potrebné zapracovať do týchto pravidiel. Tieto pravidlá budú 

prílohou tejto zápisnice.     



Hlasovanie:  za: 5 (Peter Eliaš, Vladimír Trinaca, Emília Poklembová, Miroslav       

           Golenovský, Ing. Ľuboš Komorník) 

proti: 0  

                       zdržal sa: 0 

neprítomní: 2 (Ing. Matúš Eliaš, Ing. Marek Laba) 

 

 

Uznesenie č. 46/06/2023/OZ 

Obecné zastupiteľstvo v Podhoranoch schvaľuje Pravidlá pre zabezpečenie dodávky vody  

pre občanov obce Podhorany, v prípade akútneho nedostatku vody. 

 

 

 

 

 

 

 

Prišiel poslanec Ing. Matúš Eliaš. 18:35 hod 

 

K bodu 4. Návrh na schválenie delegovaného poslanca do Rady školy 

Obec ako zriaďovateľ ZŠ deleguje do Rady školy p. Petra Eliaša na štvorročné funkčné 

obdobie. 

  

Hlasovanie:  za: 5 (Vladimír Trinaca, Emília Poklembová, Miroslav Golenovský, Ing. Ľuboš 

  Komorník, Ing. Matúš Eliaš) 

proti: 0  

               zdržal sa: 0 

neprítomný: 1 Ing. Marek Laba 

nehlasoval: 1 (Peter Eliaš) 

 

Uznesenie č. 47/06/2023/OZ 

Obecné zastupiteľstvo v Podhoranoch schvaľuje návrh starostu obce na delegovanie poslanca  

Petra Eliaša do rady školy. 

 

 

 

 

 

 

 

K bodu 5. Návrh na schválenie vyradenia majetku podľa vykonanej inventarizácie 

Podľa zápisnice inventarizačnej komisie je veľa nezrovnalostí v evidencii majetku či na OcÚ,  

ZŠ, MŠ aj ŠJ. Zakúpený majetok v posledných rokoch vôbec nebol v evidencii. 

Elektrospotrebiče, ktoré boli nefunkčné alebo poškodené, inventarizačná komisia navrhla na 

ich na vyradenie. Po vyradení, boli tieto spotrebiče odovzdané do zberu. 

 

Hlasovanie:  za: 6 (Peter Eliaš, Vladimír Trinaca, Emília Poklembová, Miroslav    

                                  Golenovský, Ing. Ľuboš Komorník, Ing. Matúš Eliaš) 

proti: 0  

                       zdržal sa:  



                      neprítomný:1(Ing. Marek Laba) 

 

Uznesenie č. 48/06/2023/OZ 

Obecné zastupiteľstvo v Podhoranoch schvaľuje návrh na vyradenie majetku podľa  

vykonanej inventarizácie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

K bodu 6. Rôzne 

Vzhľadom na to, že sa frézuje hlavná cesta, pani Poklembová sa informuje, či nie je možnosť 

zobrať tento frézovaný asfalt a použiť ho na zásyp cesty nad bytovkou. 

Uvedený frézovaný asfalt je  pripravený na budúci rok na zásyp cesty.   

Starosta informuje, že nerovnosti na ceste ktoré zostali po výkopových prácach pri realizácií 

vodovodných prípojok, si každý obyvateľ musí zasypať na vlastné náklady a následne sa o 

prekopané miesto starať - zhutnením prekopaného miesta, vysypávaním zeminy do doby 

ukončenia procesu sadania zeminy. Pani Poklembová navrhuje, či starosta nemôže zabezpečiť 

aspoň štrk na zasypanie výtlkov na ceste. S čím starosta súhlasí a v priebehu budúceho týždňa 

zabezpečí dovoz áut so štrkom.  

 

Pán J.R. hovorí, že domové vodovodné prípojky mala platiť obec a nie občania. Starosta 

vysvetľuje, že obec nemôže použiť finančné prostriedky obce na zaplatenie vodovodných 

prípojok súkromným osobám. 

  

 

 

K bodu 7. Diskusia 

Pán J. R. sa informuje, či sa minulý rok robila účtovná závierka a či bola odsúhlasená aj 

audítorom. Nakoľko bolo spomenuté, že inventúry sa  v posledných rokoch nerobili, tak ako 

potom mohol audítor odsúhlasiť účtovné závierky. Načo pán starosta odpovedá, že áno, 

účtovná závierka bola odsúhlasená audítorom aj bez inventúry. Táto účtovná  závierka sa 

robila za bývalej starostky.   

 

Pán J.R. reaguje na bod č.2 z programu rokovania. Aký to bude mať prínos pre obec ak sa 

začne konanie voči bývalej starostke Ľ. P.? 

    Pán starosta odpovedá, že OZ bude postupovať v zmysle zákona č. 357/2004 o ochrane 

verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov, kde je uvedené za akých 

podmienok je možné uplatniť sankcie pri porušení tohto zákona.    

 

 

Pán J. R. sa informuje, či má starosta prehľad, komu patria tie cesty, kde sa v tejto dobe 

realizuje výstavba? Pán starosta odpovedá, že cesty kde sa realizuje výstavba sú súkromné, 

tieto cesty patria vlastníkom, ktorí realizujú stavby. Občania dostali povolenie na výstavbu od 

bývalej starostky aj napriek tomu, že cesty nespĺňali normy podľa zákona.   

 



Pán J. R. sa pýta, koľko stavebných povolení vydal pán starosta? Pán starosta odpovedá, že 

odkedy je vo funkcií starostu obce, vydal 3 stavebné povolenia iba na miesta, ktoré spĺňali 

podmienky podľa zákona č 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku                

/ stavebný zákon / 

 

Pán J.R. sa informuje, v akom štádiu riešenia je cesta od cintorína po p. R. L.     a prečo firma 

Wagrostav dostala stavebné povolenia na výstavbu, pokiaľ tam cesta ešte nie je 

vysporiadaná? Pán starosta odpovedá, že firma Wagrostav dostala povolenie na výstavbu pre 

2   dvojdomy a 2 studne ešte pokiaľ bola starostkou pani Ľ. P. Aj napriek tomu, že tam nebola 

príjazdová cesta. Momentálne sa k tejto ceste robí projektová dokumentácia k územnému 

konaniu. 

 

Pán starosta informuje občanov, že na cintoríne sa označil priestor na vývoz konárov. Prosí 

občanov, aby sa na cintoríne nesypal zbytočne odpad, ktorý tam nepatrí, aby sa na odpad 

používali označené kontajneri.  Na zber použitých pneumatík sú v Prešove aj v okolí zákonom 

schválené odberné miesta.  

 

Pán J. R. sa ďalej informuje, aký je systém pochovávania na miestnom cintoríne, či sa občania 

prídu na obecný úrad informovať, kde treba kopať a či starosta vôbec príde na cintorín? Pán 

starosta oznamuje, že ak v obci zomrie občan, pozostalí prídu na obecný úrad a následne 

starosta ide s nimi na cintorín a ukáže im, kde môžu kopať hrob pokiaľ pozostalí nechcú 

pochovať svojho zosnulého do predchádzajúcej rodinnej hrobky.   

 

Pán J. R.sa pýta, či sú v obci nejaké možnosti na opravu hrobiek na cintoríne? Nakoľko patria 

do histórie obce. Pán starosta si uvedomuje, že je nutná rekonštrukcia hrobiek, nakoľko však 

obec nemá dostatok finančných prostriedkov na opravu, požiadal Pamiatkový ústav o 

začlenenie hrobiek do kultúrnych pamiatok, aby obec mohla žiadať finančné prostriedky 

z dotácií.  

 

Pán J. R. upozorňuje, že je treba viac dbať na zapínanie a vypínanie verejného svetla. 

Zbytočne sa svietia v čase kedy to nie je ešte potrebné. Pán starosta vysvetľuje, že 

momentálne sa vymenilo zariadenie na zapínanie a vypínanie verejného osvetlenia, funguje 

asi týždeň. Verejné svetlá sú riadené pomocou astronomických spínacích hodín, je potrebné to 

ešte vyskúšať- odsledovať nakoľko si to hodiny regulujú samé.    

 

Pán R.L. sa informuje, kto je momentálne predsedom stavebnej komisie? Komu sa majú dať 

papiere, ak chcú niektorí členovia odstúpiť? Pán starosta informuje, že zatiaľ nikto z členov 

nebol zvolený za predsedu stavebnej komisie. Ďalšia činnosť stavebnej komisie sa bude 

prerokovávať na najbližšej pracovnej schôdzi. Dokumenty je potrebné dať do podateľne 

obecného úradu. 

K bodu 8.Záver  

Pán starosta poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie OZ. 

Zasadnutie OZ bolo ukončené o 20:40 hod. 

 

 

 

 

 

 

 



Zapísala: Katarína Petríková                                      .................................................. 

                                                                                                  Štefan Dadej, starosta obce 

 

 

 

Overovatelia: 

Emília Poklembová      ..................................................                                                                      

 

 

Miroslav Golenovský                 ..................................................

      

 

 

 

 

 

 

 
 


